



Dia: 25/ maig / 2022

Hora: 18:00 – 19:45 hores

Lloc: <https://us06web.zoom.us/j/864627426279>

Assistents

Presidència

Marc Serra Regidor de Drets de Ciutadania i Participació

Vicepresidències

Montserrat Morera CAB
Àlex Goñi PIMEC

Partits Polítics

Òscar Ramírez PP
Clara Tarrida Junts per Catalunya

Institucions Significatives

David Franquelo CJB
Patty Scherk CJB
Juanjo Casado UGT

Fitxer General d'Entitats

Glòria Canals DINCAT
Enric Canet Casal dels Infants del Raval

Renom ciutadà

Àngels Guiteras
Anna Balletbò

Ciutadania

Elisenda Roca
Esther Vallès

Secretaria tècnica del Consell

Andreu Parera	Secretaria del Consell de Ciutat
Yolanda Jiménez	Suport tècnic EIDOS Dinamització Social
Laia Rodríguez	Suport tècnic EIDOS Dinamització Social
Sergi Moya	Suport tècnic EIDOS Dinamització Social

S'excusa: Elisenda Alemany

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació de l'acta de la reunió anterior
2. Estat dels grups de treball:
 - 2.1. Atenció integrada a les persones: sanitària, social i habitacional
3. Espais on participa el Consell de Ciutat:
 - 3.1. BIT Habitat: La Ciutat Proactiva
 - 3.2. Taula per una nit cívica i segura
4. Proposta d'obertura d'un nou grup de treball
5. Estat tramitació nou reglament de participació
6. Enviament al plenari municipal sobre la proposta d'acord dels pressupostos participatius
7. Valoració del plenari del Consell de Ciutat celebrat el passat dia 25 d'abril.
8. Precs i preguntes

Desenvolupament Sessió

1. Lectura i aprovació de l'acta de la reunió anterior

S'aprova l'acta de març de 2022 sense cap esmena.

2. Estat dels grups de treball

2.1. Atenció integrada a les persones: sanitària, social i habitacional.

L'Àngels Guiteras explica que a la darrera sessió es va tenir de convidats a la Mar Mestre i al Samuel Lozano, on es va tractar el tema de les residències i de l'atenció domiciliària. Alhora explica que venen experts en cada sessió que enfoquen els diferents temes. El Samuel Lozano va donar totes les dades de les residències de gent gran, l'escenari residencial a Barcelona després de l'impacte de la COVID-19. La Mar Mestre de Suara va fer l'exposició molt centrada en l'atenció domiciliària. Amb els canvis demogràfics es necessita molta atenció. El grup va tenir força discussió.

Es va proposar fer una sessió veient bones pràctiques en governança. Està el grup de treball en ple funcionament i s'han programat una sessió el dia 2 de juny de Salut Mental i el 20 de juny de governança. L'atenció integrada és un tema molt actual i té una participació important en el grup de treball.

3. Espais on participa el Consell de Ciutat

3.1. Bit Habitat

El vicepresident considera que val la pena que vingui BIT habitat en la propera permanent, argumenta que és un tema prou rellevant perquè el Consell de Ciutat es faci seu el tema i conegui els projectes que està desenvolupant.

S'acorda que es convidarà a BIT habitat a la propera permanent perquè puguin explicar els projectes actuals.

3.2. Taula per una nit cívica i segura

La Patty Scherk explica que s'ha celebrat la tercera sessió i s'està fent mapatge de tot el que comporta l'alcohol al carrer (vidres, soroll, etc.). A la sessió d'avui s'estava parlant sobre quines solucions es podia arribar de forma consensuada. Hi ha espais que són més conflictius com la Barceloneta i Vila Olímpica. S'ha d'arribar a un consens, ja que a la Taula hi ha moltes

edats i generacions diverses. També es comenta que la taula s'acabarà en breu, però que encara no s'han extret conclusions.

4. Proposta d'obertura d'un nou grup de treball.

El secretari recorda que hi va haver un empat entre el segon i el tercer tema que va sortir. Aquests temes són: Comerç electrònic impacte sobre la mobilitat i la sostenibilitat i Desigualtats i Vulnerabilitats: igualtat de tracte i no discriminació.

Es proposa l'inici del grup del nou grup de treball sobre comerç electrònic, impacte sobre la mobilitat i la sostenibilitat.

Es proposa també fer una sessió oberta amb diversos experts sobre el tema Desigualtats i Vulnerabilitats: igualtat de tracte i no discriminació.

En David Franquelo demana contextualització del grup de treball de comerç electrònic. Creu que hi ha problemes estructurals i vota per l'obertura del grup de desigualtats i vulnerabilitats.

El vicepresident demana que s'endarrereixi l'obertura del grup de treball, ja que actualment s'està treballant amb la normativa de la mobilitat de Barcelona des de l'Ajuntament.

En Juanjo Casado explica de què va aquest grup de treball, s'està traient el vehicle privat de la ciutat i s'està omplint de furgonetes de distribució de forma irracional, comporten molta contaminació, problemes de seguretat i de mobilitat. Diu que no és incompatible l'obertura del grup de treball amb el fet d'estar treballant amb la normativa de mobilitat a la ciutat de Barcelona.

L'Anna Balletbò diu que una vegada obert el grup de treball proposarà tractar-ho en dos àmbits principals. Primerament dels problemes de mobilitat com els taxistes, i, per altra banda els problemes amb la digitalització.

L'Àngels Guiteras comenta que al seu entendre el procediment de la votació dels temes no estava clar. I mostra especial descontentament en com es va mostrar el resultat final de la votació, en un llistat on un tema apareixia per sobre de l'altre havent-hi hagut un empat. Mostra interès pel grup de comerç electrònic, el qual considera que té relació amb el tema de les desigualtats.

El regidor recull la proposta d'explicar, si s'estima oportú, a la propera reunió de la Comissió Permanent quin a estat el procediment emprat en l'elecció dels temes a tractar pel Consell de Ciutat.

El secretari comenta que el procediment d'elecció dels temes es va consensuar i enviar per correu i que es pot canviar si els membres no hi estan d'acord. Comenta que el procediment ha estat sempre 100% transparent. És cert que en una Comissió Permanent es van projectar els resultats dels temes a tractar, amb la seva relació de vots. Donat que hi va haver un empat, els dos temes es van posar correlativament en el llistat (un darrera de l'altre), si bé en tot moment es va posar la puntuació obtinguda de cada tema.

Després que tots els membres debatien quin grup de treball obrir, s'acorda obrir el grup de treball de **"Comerç electrònic impacte sobre la mobilitat i la sostenibilitat"** i, per altra banda, es farà una sessió monogràfica sobre el tema de desigualtats i vulnerabilitats: igualtat de tracte i no discriminació.

5. Estat tramitació nou Reglament de Participació

El Reglament de Participació que es va aprovar per plenari l'any 2017, va ser anul·lat. Des d'aleshores s'ha treballat perquè es pugui aprovar de nou i alhora s'han afegit nous aspectes com els dels pressupostos participatius o la participació telemàtica. Al plenari de divendres es portarà a aprovació i de moment hi ha molts grups municipals favorables al reglament.

El regidor explica que si s'aprova el reglament el divendres, el dimecres 1 de juny entrarà en vigor aquest nou Reglament de Participació.

La vicepresidenta afegeix que si s'aprova, en el següent plenari, el Consell de Ciutat podrà explicar la memòria.

6. Enviament al plenari municipal sobre la proposta d'acord dels pressupostos participatius.

El regidor explica que es portarà al plenari de divendres, hi havia un únic precedent i que per tant és una cosa novedosa. Comenta que es farà lectura de l'acord en format de proposició, s'explicarà que des del Consell de Ciutat s'ha fet aquest acord. El regidor explica que d'entrada no hi haurà debat. És nou que el Consell de Ciutat porti temes a l'ordre del dia del plenari municipal.

7. Valoració del plenari del Consell de Ciutat celebrat el passat dia 25 d'abril.

Es recorda que el plenari es va celebrar fa just un mes. A continuació, es recorden els punts de l'ordre del dia del plenari.

La vicepresidenta té una valoració positiva del plenari, apunta que les aportacions van ser molt bones, destacant el debat sobre els refugiats: ara s'ha de veure com es pot actuar igual amb refugiats d'altres nacionalitats i no només els provinents d'Ucraïna. S'ha de revisar els temps d'intervenció, tot i que impliqui ampliar el temps dels plenaris.

L'Àngels Guiteras fa una valoració positiva de l'acte i comenta que la secretaria tècnica va funcionar molt bé. El suport es va organitzar molt bé i l'híbrid presencial i telemàtic funciona molt bé. Diu que en 3-4 minuts de participació, la gent ja pot expressar la seva opinió.

La Glòria Canals diu que va trobar àgil el darrer plenari.

L'Elisenda Roca valora positivament el temps, considera que potser es va fer pesat el tema de les votacions, però que s'han de fer. Li sembla fenomenal que s'aprovi al plenari municipal el que s'ha treballat des del Consell de Ciutat. Li dona utilitat.

L'Esther Vallès va trobar el plenari interessant, i aposta per no fer aportacions massa llargues.

El secretari explica que per a aquest plenari es va passar de minut i mig a dos minuts. Pregunta als membres de la permanent si creuen que s'ha d'augmentar el temps de dos minuts a dos minuts i mig.

Es debat entorn dels minuts que s'haurien de donar tant als polítics com als membres del plenari.

S'acorda que els membres del plenari participin amb intervencions de 2,5 minuts i els polítics amb intervencions de 2 minuts.

8. Precs i preguntes.

La vicepresidenta comenta que el president del Consejo Social de Guipúscoa, demanava informació del grup d'ordenances fiscals i pressupostos. Es proposa fer una sessió per estudiar les diferents normatives de participació per veure que es pot demanar o reformar als temps actuals.

S'acorda convocar el grup de treball per què des de l'Ajuntament s'expliqui l'execució dels pressupostos.

La Glòria Canals pregunta si és obligatori estar en una comissió de treball al ser membre de la permanent. Es diu que no és obligatori però si recomanable.

L'Enric Canet comenta que és molt important l'accés a les pàgines web i l'accessibilitat a les administracions.

El regidor proposa fer una jornada i portar a gent de les administracions locals, sindicats i gent de les entitats per tractar el tema i treballar-hi al voltant d'aquesta problemàtica. Es pot portar al director d'atenció ciutadana de l'Ajuntament de Barcelona.

El vicepresident explica que a Lleida s'ha creat un nou Consell de Ciutat. Es podria buscar altres Consells a Catalunya i fer una trobada.

L'Anna Balletbò diu que farà arribar un informe que justifiqui l'obertura d'un grups de treball sobre la geopolítica. Se li comenta que el termini per presentar temes per poder ser tractats com a grups de treball, ja va acabar. I que de fet ja es tenen un llista de temes prioritzats.

En David Franquelo pregunta pel carnet del Consell de Ciutat.

El secretari explica que es feien cues molt llargues per poder accedir a les dependències municipals i, per tant, es feia el carnet per evitar les cues.

El president conclou la permanent dient que es faran carnets per tothom i un sopar dels/les membres de la Comissió Permanent.

Acords

- S'aprova l'acta anterior
- S'acorda fer una jornada sobre l'accessibilitat a l'administració pública
- Obertura del nou grup de treball Comerç electrònic i impacte a la mobilitat
- Fer una jornada sobre desigualtats i vulnerabilitats: igualtat de tracte

- Demanar reunió de seguiment dels pressupostos o tornar a convocar el GT pressupostos participatius i PAM
- Augmentar el temps d'intervenció als plenaris a 2,5 minuts la ciutadania/entitats i 2 minuts els polítics.
- Preparar els carnets de la resta de membres de la permanent
- Sopar entre els membres de la permanent
- Convidar a Bit Habitat a la propera permanent perquè expliqui el que s'està duent a terme.

